
PROTOKÓŁ NR XLII/23 

z XLII sesji Rady Gminy Mielnik 

w dniu 20 grudnia 2023 roku 

Sesja Rady Gminy Mielnik rozpoczęła się o godz. 9.00 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik, 

zakończyła się o godz. 10.40 

Lista obecności radnych znajduje się w załączeniu do protokołu. 

Do punktu 1. 

Otwarcia XLII sesji Rady Gminy Mielnik dokonał Przewodniczący Rady Pan Artur Gacki. 

Pan Przewodniczący Rady powitał Radnych, Pana Wójta, Pana Zastępcę Wójta, Panią Skarbnik 

Gminy, 

Kierowników jednostek organizacyjnych gminy, Sołtysów i mieszkańców Gminy Mielnik. 

Przewodniczący Rady poinformował, że obrady Rady Gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji 

Publicznej na stronie internetowej Gminy. 

Przewodniczący stwierdził, że na ustawowy skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 

15 radnych. 

Na protokolanta obrad Przewodniczący Rady powołał panią Joannę Bajenę. 

 

Do punktu 2. 

 

Porządek obrad XLII sesji Rady Gminy został przyjęty 15 głosami „za” i brzmi następująco: 

(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu)  

 

1. Otwarcie sesji 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2023. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały XXIX/182/18 Rady Gminy Mielnik z dnia 30 

marca 2018 roku w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, zbywania i wykupu. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Mielnik na 2024 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024 – 

2032. 



9. Informacja Wójta Gminy z realizacji inwestycji za 2023 rok. 

10. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury Rekreacji i Sportu w Mielniku za 

2023 rok 

11. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Mielniku za 2023 rok. 

12. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych za rok 2022. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

14. Wolne wnioski. 

15. Zakończenie obrad. 

 

Do punktu 3. 

- wyłoniono wykonawcę na odbiór odpadów komunalnych, 

- został złożony wniosek do Ministerstwa Cyfryzacji w sprawie programu Cyberbezpieczny samorząd 

Gminy Mielnik. W 4 zadaniach złożyliśmy wniosek na dokumentację , na zrobienie dokumentacji 

bezpieczeństwa , audytu, usługi doradcze,  rozbudowę infrastruktury teleinformatycznej , zakup i 

instalacja oprogramowania, szkolenia, usługi doradcze. Wartość tego wniosku  to jest 250 000 zł z 

wkładem własnym 50 000 zł. 

- rozpoczęto modernizację wodociągu, wymieniono zasuwy  i hydranty,  rozpoczęto prace zimą 

ponieważ zimą jest mniejszy  konflikt interesów jak latem.  

- znaleziono rodzinę zastępczą dla dwóch psów z naszego schroniska. 

- zakończono budowę Chaty Edukacji Przyrodniczej w Maćkowiczach. Dokumentacja została odebrana, 

zostało tylko umeblowanie , wyposażenie chaty. Zostanie zakupione w funduszu sołeckiego 

Maćkowicze  i liczę na to, że w niedługim czasie uda się ją otworzyć oficjalnie razem z mieszkańcami 

sołectwa. 

- Zarząd Dróg Wojewódzkich przerwał prace związane budową ścieżki pieszo – rowerowej ze względu 

na warunki atmosferyczne.  Dotacja którą Zarząd Dróg Wojewódzkich otrzymał od gminy Mielnik w 

wysokości 400 000 zł musiała zostać zwrócona do gminy. Procedura jest taka,  że w nowym oku 

ponownie trzeba będzie ogłosić przetarg na wykonanie na dokończenie tych prac.  

- Jeśli chodzi  o drogę do Telatycz  z Funduszu Rozwoju dróg lokalnych powiat otrzymał 

dofinansowanie w zaledwie 20%. Drogę oceniono na 8 042 000 zł po naszej stronie jest to drobny wkład 

własny, większość leży, po stronie Gminy Nurzec, 

- przerwano  pracę związaną z remontem drogi w Niemirówie, ponieważ pogoda nie pozwoliła na 

wykonanie pracy w terminie. Aneksowaliśmy umowę z wykonawcą, 



- Została wykonana droga powiatowa z Nurca do Radziwiłłówki, 

- całkowicie udało się wyremontować drogę z Maćkowicz do Stankowicz, 

- planujemy ogłosić przetarg w sprawie remontu dróg zniszczonych przez wojsko i firmę budującą 

zaporę. Przetarg już jest przygotowany,  czekamy na decyzję rady jeśli chodzi o budżet, ponieważ środki 

na remont dróg to wkład własny w wysokości 5%. W związku z tym po zatwierdzeniu budżetu, 

postaramy się jeszcze w tym tygodniu ogłosić przetarg na dwie drogi Mielnik - Niemirów i Tokary - 

Klukowicze  na naszym odcinku. 

- otrzymaliśmy grand z Funduszu Sprawiedliwości na kwotę 100 000 zł na zakup wyposażenia do 

Ochotniczych Straży Pożarnych  w związku z czym 7 jednostek zostanie obdarowanych nomexami 

piaskowymi za kwotę ponad 90 000 zł. 

- zdobyliśmy nagrodę za najlepszą Gminę w województwie z Fundacji Rozwoju Demokracji Lokalnej. 

W tych 16 obszarach bierze się pod uwagę między innymi, nakłady na oświatę, odbiór nieczystości, 

skomunalizowanie Gminy, zadłużenie gminy, na budżet gminy. Jest to chyba najbardziej obiektywny 

ranking jaki istnieje w Polsce,  ponieważ Fundacja Rozwoju Demokracji Lokalnej takie rankingi 

przeprowadza w każdym województwie. Zwyciężyliśmy w tym rankingu, jesteśmy na pierwszym 

miejscu. 

Pan radny Leszek M. Karbowski - W związku z tym, że będziemy za chwilę zatwierdzać projekt budżetu 

na następny rok mam takie pytanie,  Pan wójt powiedział o pewnych ulicach i drogach. Czy te które są 

planowane w nowym budżecie ulice, głównie dotyczące Mielnika,  bo tam są trzy ulice o ile dobrze 

pamiętam. Czy są już przygotowane dokumenty do przetargu. Czy moment rozpoczęcia przetargu czy  

przystąpienia do przetargu będzie  zaraz po zatwierdzeniu budżetu. Mówił Pan wójt o nagrodach za 

osiągnięcia gminy. Jaka forma tej nagrody jest? Co jest to nagrodą konkretnie? Czy dyplom,  czy inne  

jakieś rzeczy, czy środki finansowe? Jakby Pan wójt mógł przybliżyć nam sprawę zaczynając od 

drugiego pytania. 

Wójt Gminy Mielnik- niestety jest to tylko statuetka i prestiż w mediach społecznościowych w mass 

mediach w telewizji w radio i to , że jesteśmy bardzo rozpoznawalni na arenie województwa. Nie wiąże 

się to z żadną  gratyfikacją finansową dla gminy. A jeśli chodzi o pierwsze pytanie o te drogi. Szanowni 

państwo,  drogi są w formule zaprojektuj i wybuduj. W związku z tym do przetargu potrzebujemy 

programów funkcjonalno-użytkowych. Pamiętacie państwo że przeznaczaliśmy  na to kwotę bodajże 

65000 zł na ostatniej sesji. To już jest zapłacone i tam są jeszcze kosmetyczne zmiany dotyczące przede 

wszystkim ulicy Miodowej, ponieważ tam mamy problem z odprowadzeniem wody deszczowej, 

ponieważ ulica Miodowa jest tak skonstruowana,  że ona robi taką nieckę  i szukamy rozwiązań, aby tą 

wodę odprowadzić z ulicy, a pozostałe ulice,  mamy już program funkcjonalno-użytkowy i związku z 

tym sądzę że to jest kwestia na przełomie roku kiedy te przetargi powstaną . W pierwszej kolejności 



chcieliśmy przygotować przetarg na remonty dróg dlatego, że mamy bardzo krótki termin realizacji. Jest 

to czerwiec 2024 roku. Jeśli chodzi o ulicę jest to 2025 rok. W związku z tym jest to dłuższy termin, 

dwu letnie realizacji tego zadania, dlatego w pierwszej kolejności staraliśmy się przygotować przetargi 

na remonty dróg zniszczonych przez wojsko. Tak czy inaczej na pewno będziemy starali się jak 

najszybciej te przetargi ogłaszać jeśli chodzi o te ulicę o których wspomniałem, a jeszcze przypomnę są 

to ulice:  Stary Trakt,  ulica Zamkowa, ulica Miodowa i ulica Polna. W związku z tym to są te ulice 

które zostaną nie wyremontowane tylko zbudowane od nowa . 

Do punktu 4. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Pan Artur Gacki poinformował, że w okresie sesyjnym nie wpłynęła żadna 

interpelacja i zapytanie.  

Do punktu 5. 

Pani Skarbnik Gminy Mielnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 

rok 2023. Poinformowała gdzie następuje zmiana oraz, że  deficyt budżetu zmienia się o wolne środki 

w wysokości 4550 zł. Budżet po stronie dochodów wynosi  47 694 100 zł, natomiast po stronie 

wydatków 52 681 559 zł,  a deficyt który tak jak wcześniej wspomniała zmienia się,  i wynosi  4 987 

459 zł. 

Pan radny Leszek M. Karbowski- Mam pytanie w sprawie zmniejszenia wydatków w pozycji plan 

zagospodarowania przestrzennego. Tam były  nadwyżki. Czy nie zrealizowano planu czy zmniejszył 

się zakres, co jest powodem? 

Pani Skarbnik Gminy Mielnik- W 2022 roku  jeszcze nie było wiadomo jakie tam będą zawarte 

umowy, więc szacunkowo zabezpieczyliśmy kwotę większą. 

Rada Gminy 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XLII/320/23 w sprawie zmian w budżecie gminy na 

rok 2023. 

(uchwała i imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

Do punktu 6. 

Pani Skarbnik Gminy Mielnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 

XXIX/182/18 rady gminy Mielnik z dnia 30 marca 2018 roku  w sprawie emisji obligacji  oraz zasad 

ich zbywania, nabywania i wykupu.  

Poinformowała, że istotna zmianą jest zapis, że dopuszczalne będzie  wykup obligacji nie tylko z 

dochodów budżetowych ale również z przychodów . Przychód czyli kredyt lub kolejna emisja. 

Pan radny Leszek M. Karbowski - Czy  można traktować środki zewnętrzne jako nieoznaczone? Nie 

przeznaczone  na konkretny cel. 

Pani Skarbnik Gminy Mielnik - Nie ma czegoś takiego. Wszystkie kwoty idą przez budżet 

Rada Gminy 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XLII/321/23 w sprawie w sprawie zmiany uchwały 

nr XXIX/182/18 rady gminy Mielnik z dnia 30 marca 2018 roku  w sprawie emisji obligacji  oraz 

zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 

(uchwała i imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 



Do punktu 7 

Pani Skarbnik Gminy Mielnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Mielnik na 2024 rok. 

Przewodniczący Rady Pan Artur Gacki- Panie wójcie uprzejmie proszę, żeby przystąpić do 

przetargów. 

Rada Gminy 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XLII/322/23 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Mielnik na 2024 rok. 

(uchwała i imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

 

Do punktu 8. 

Pani Skarbnik Gminy Mielnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2024-2032. Poinformowała, że Regionalna Izba Obrachunkowa wydała 

pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej. 

Pan radny Jarosław Selwestrowicz-  Czy wieloletnia prognoza finansowa jest ograniczona czasowo na 

przykład  na 10, 20 lat? 

Pani Skarbnik Gminy Mielnik- Nie, nie jest. 

Rada Gminy 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XLII/323/23 w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2024-2032. 

(uchwała i imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

Do puntu 9. 

Wójt Gminy Mielnik - Jeśli chodzi o inwestycje zrealizowane w 2023 roku,  przede wszystkim jest to: 

- inwestycja w postaci rewitalizacji rynku w Mielniku, 

- ochrona pieszych użytkowników dróg poprzez budowę trzech przejść dla pieszych w rejonie 

skrzyżowania ulic Brzeskiej i Polnej oraz Brzeskiej i Mostowej ,  tam również były trzy przejścia  dla 

pieszych. 

- remont drogi w Maćkowiczach, 

- budowa Chaty Edukacji Przyrodniczej w Maćkowiczach, 

- remont świetlicy w Moszczonie Królewskiej, 

- powstały panele fotowoltaiczne w świetlicy w Oksiutyczach, 

Pan radny Leszek M. Karbowski- Mam takie pytanie do Pana wójta. Modernizacja sceny Topolina. 

Myśmy do wyglądu projekt  sceny w Topoline przed wejściem do realizacji, wyglądało to bardzo 

korzystnie. Byliśmy z tego projektu w miarę usatysfakcjonowani. Co do tej technicznej części nie 

mam zastrzeżeń, w miarę spełnia  nasze uzgodnienia które żeśmy wtedy podjęli. Natomiast bardzo 

niekorzystnie wygląda to kolorystycznie,  miały być jasne kolory zbliżone do koloru drewna, 

natomiast tam została położona  farba szara i to „wygląda szaro,  buro i ponuro.” Tym bardziej,  że  

większość imprez będzie w godzinach popołudniowych. To już jest grobowy nastrój . Co 

zdecydowało o zmianie tej kolorystyki? Czy wykonawca miał jakiś upust na ten kolor farby czy co 



innego zdecydowało o tym kolorze.  Według mnie ta kolorystyka nie pasuje do tego obiektu. 

Dziękuję. 

Wójt Gminy Mielnik- kierowaliśmy się przede wszystkim tym,  żeby w Topolinie przybrać jakąś 

wizję kontynuacji kolorystyki obiektów budowanych w tym miejscu. W związku z tym pierwszy 

obiekt, który zaczął powstawać to było Obserwatorium Przyrodnicze i tam w projekcie to 

obserwatorium miało taki kolor jaki teraz państwo widzą desek elewacyjnych. Czyli  taki niebieski 

rzucający się w szarość. W związku z tym nie chcieliśmy żeby scena była oderwana od tego od tego 

projektu i zdecydowaliśmy się na zmianę koloru brązowego na kolor na kolor szary. To nie jest farba. 

Wykonawca nie miał żadnych upustów na to,  ponieważ jest to  deska kompozytowa. Zastosowaliśmy 

oprawy ledowe na słupach i również na suficie , aby w przypadku godzin popołudniowych,  

wieczornych ta scena też miała swój urok. 

Rada Gminy 13 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XLII/295/23 w sprawie Informacja Wójta Gminy z 

realizacji inwestycji za 2023 rok. 

(uchwała i imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

Do punktu 10. 

Dyrektor GOKSiR w Mielniku przedstawił sprawozdanie z działalności ośrodka. 

Pani radna Alicja Sawczuk - Co z domkami kempingowymi? Czy jest możliwość pozyskania 

dofinansowania na remont? 

Dyrektor GOKSiR  w Mielniku – remont jest nie opłacalny, ponieważ koszt będzie bardzo duży. A na 

wybudowanie nowych nie ma szans, gdyż nie otrzymamy pozwolenia na budowę ze względu na strefę 

A, gdzie były wykonywane odwierty. 

Pan radny Leszek M. Karbowski- Chciałbym jeszcze zapytać o kąpielisko Rubinek. Jakie tam są 

problemy i jaka gwarancja na to, że w nowym sezonie letnim będzie ono użytkowane. Brakuje tego 

dostępu do wody, woda w Bugu jest taka jaka jest , nie wszyscy odważą się w niej kąpać. Natomiast  

głównie dzieci i młodzież są zainteresowane kąpieliskiem. 

Dyrektor GOKSiR  w Mielniku – problemem jest zapora, której jest brak i wpływają nieczystości z 

rzeki. Rzeka wylewa i rozlewisko powstaje na całym terenie kąpieliska co skutkuje pozostawieniem 

nieczystości. W tym roku strażacy OSP 2 razy czyścili. Problemy są naturalne czyli glony. 

 

Do punktu 11 

Dyrektor p.o. GBP w Mielniku przedstawiła sprawozdanie z działalności biblioteki 

Do punktu 12. 

Przewodniczący Rady Pan Artur Gacki poinformował o złożonych oświadczeniach majątkowych jak 

również o błędach które są popełniane. Zwrócił również uwagę na to, aby kolejne oświadczenia były 

składane poprawnie. 

Do punktu 13 

W związku z brakiem interpelacji i zapytań Przewodniczący Rady Pan Artur Gacki przeszedł do 

kolejnego z punktów sesji Rady Gminy Mielnik. 

Do punktu 14 

W związku z brakiem wolnych wniosków Przewodniczący Rady Pan Artur Gacki zakończył punkt 14.  



Do punktu 15. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad XLII sesji Rady Gminy, Przewodniczący Rady złożył wszystkim 

mieszkańcom życzenia świąteczne oraz podziękował radnym, sołtysom i gościom za udział w sesji i 

zamknął jej obrady. 

Protokołowała: Joanna Bajena 

Przewodniczący Rady Gminy 

Artur Gacki 

Niniejszy protokół nie stanowi transkrypcji nagrania sesji Rady Gminy Mielnik, której 

utrwalony zapis obrazu i dźwięku jest dostępny pod adresem:  

https://bip-ugmielnik.wrotapodlasia.pl/rada_gminy/transmisje-obrad-sesji-rady-gminy-mielnik.html . 

https://bip-ugmielnik.wrotapodlasia.pl/rada_gminy/transmisje-obrad-sesji-rady-gminy-mielnik.html

